
KOMISJA 

NAUKI, EDUKACJI, KULTURY I SPORTU 

protokół z posiedzenia 4 / 19 w dniu 19 marca 2019 roku 

 

Posiedzenie odbyło się w Teatrze im. Jana Kochanowskiego w Opolu. Lista obecności 
członków Komisji oraz wnioski z posiedzenia w załączeniu. Posiedzenie rozpoczęło się o godz 
13 00 zakończyło o godz 15 30. Obrady prowadził Przewodniczący Komisji Janusz Trzepizur. Po 
rozpoczęciu posiedzenia dyrektor Teatru Norbert Rakowski – oprowadził członków Komisji 
po Teatrze, zwracając uwagę na zmiany, jakie zaszły w ostatnim  czasie w jednostce, m.in. na 
uruchomienie nowej sceny – Modelatornia, wykonane remonty i modernizacje. Radni mieli 
możliwość zobaczenia Teatru „od kuchni” tj. działania sceny obrotowej, zapadni itd. zaplecza 
scen, co unaoczniło członkom Komisji konieczność przeprowadzenia w teatrze wielu 
inwestycji i remontów, które są niezbędne do prawidłowego funkcjonowania i zapewnienia 
bezpieczeństwa aktorom, pracownikom i widzom 
 
Porządek obrad: 
 

1. Teatr im. J. Kochanowskiego – funkcjonowanie jednostki.  

2. Planowane remonty i inwestycje w wojewódzkich instytucjach kultury. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/304/2017 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie zasad, warunków i trybu 

udzielania stypendiów w ramach programu pomocy stypendialnej realizowanego w ramach 

projektu pn. Wspieramy najlepszych II, realizowanego w ramach poddziałania 9.1.5. RPO 

WO 2014-2020. 

4. Zaopiniowanie projektów 4 uchwał w sprawie dostosowania nazw szkół wchodzących w 

skład : 

• Zespołu Szkół Medycznych w Brzegu 

• Zespołu Szkół Medycznych w Branicach 

• Zespołu Szkół Medycznych w Kędzierzynie-Koźlu 

• Zespołu Szkół Medycznych im.J.Korczaka w Prudniku 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX / 258/ 2012 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 26 czerwca 2012 w sprawie szczegółowych warunków i 

trybu przyznawania Nagrody Marszałka Województwa Opolskiego dla Animatorów i 

Twórców Kultury. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/256/2012 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 26 marca 2012 w sprawie szczegółowych warunków i 

trybu przyznawania Nagrody im. Karola Miarki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/426/2018 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 27 marca 2018 roku w sprawie szczegółowych warunków i 

trybu przyznawania Nagrody Marszałka Województwa Opolskiego za Wydarzenie 

Muzealne Roku. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XXV/286/2017 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 28 lutego 2017 r. w sprawie szczegółowych warunków i 

trybu przyznawania stypendiów Marszałka Województwa Opolskiego w dziedzinie 

twórczości artystycznej – Marszałkowskie Talenty. 

9. Sprawy różne. 



J.Trzepizur – na wniosek Departamentu Kultury, Sportu i Turystyki omawianie projektów 
uchwał  -  punkty  5 i 8 porządku obrad zostaną przeniesione na  posiedzenie Komisji w 
terminie późniejszym – w kwietniu br. 
 
 * zmieniony porządek obrad został przegłosowany – jednogłośnie. 
 
Teatr im. J. Kochanowskiego – funkcjonowanie jednostki . 

Norbert Rakowski  - w Teatrze duża inwestycja jest planowana już od dawna, do tej pory zrobiliśmy 
drobniejsze remonty, część we własnym zakresie, uruchomiliśmy nową scenę – Modelatornia. Przed 
nami realizacja dużego  projektu i od roku walczymy z procedurami. Planowana inwestycja obejmuje 
głównie wymianę klimatyzacji / trudność jej polega na tym, ze musimy dostosować nowe systemy do 
starych kanałów / zmiana elektroakustyki, wymianę okien na fasadzie, zmiana lokalizacji wejścia 
głównego, właścicielem terenu obecnego wejścia jest Gmina Opole. Mieliśmy prace rozpocząć 23 
kwietnia br. ale wykonawca, który wygrał przetarg nie podpisał - po siedmiu miesiącach zwłoki  - 
umowy.  Teraz od początku musimy rozpocząć wszystkie procedury, nowy kosztorys, nowy przetarg, 
jeśli uda się nam wyłonić nowego wykonawcę do lipca to remont rozpoczniemy w styczniu przyszłego 
roku. Wówczas będziemy pracować na zasadzie koprodukcji z teatrami z Wrocławia, z Katowic, może 
jeszcze z innymi. Teatr będziemy musieli  na czas remontu zamknąć na dłuższy czas.  
J.Trzepizur – jakie największe problemy napotyka Pan w codziennej działalności. 
N.Rakowski – nie udało mi się znaleźć fachowców od oświetlenia, jest problem ze znalezieniem 
fachowców od promocji, montażystów. Systemy teatrów nie są dostosowane do dzisiejszej 
rzeczywistości. W teatrze działają trzy związki zawodowe, było 1,5 mln długu i błędy poprzednika. 
Wprowadziłem nowe regulaminy pracy, zrównoważony czas pracy. Trudno znaleźć pracowników, 
polowa nie przychodzi na spotkanie w sprawie pracy, z trzech wybranych osób dwie nie przychodzą 
do pracy. W Opolu jest trudniej o fachowców. Idealnym rozwiązaniem byłyby umowy kontraktowe. 
Zrobiłem restrukturyzację, ograniczyłem ilość etatów. Naszym atutem jest Dom Aktora, możliwość 
zaoferowania młodym aktorom mieszkania. Niedługo będziemy go remontować. Największym w tej 
chwili problemem jest przetarg i remont, takie mamy czasy, taki jest rynek i stąd tak wielkie 
trudności. 
H.Kołodziej – Dom Aktora – to wieloletni balast, zaniechanie niezbędnych remontów, złe warunki i 
zagrożenie dla mieszkańców – jak sprawa wygląda dzisiaj. 
N.Rakowski – prowadzimy remont, część pokoi wyremontowaliśmy, ale budynek generalnie się sypie, 
potrzebne są remonty instalacji i części wspólnych,  właścicielem 1/3 obiektu jest Teatr Lalki i Aktora, 
który jest instytucja Gminy, która chce remont podzielić na dwa etapy. W sumie remont ma 
kosztować 1,8 mln zł / Miasto – 0,5 mln zł /. 
J.Wilczyńska – w minionej kadencji byłam Przewodniczącą Rady Programowej i muszę powiedzieć, że 
zmiana jakościowa w Teatrze odkąd Dyrektorem został N. Rakowski jest bardzo widoczna i zmiana dla 
widza tez jest widoczna. Dziś nie wstydzimy się tego teatru. Wielkie uznanie dla Pana Dyrektora i 
życzę, aby wszystkie plany i remonty się powiodły. 
N.Rakowski – pretendujemy do Konfederacji Najlepszych Teatrów Europy i mamy szansę w to 
gremium wejść. Wygrywamy bardzo dużo projektów. Jesteśmy jedynym teatrem w Polsce, który 
jeździ  na Polskie Przeglądy Teatralne, realizujemy spektakle wyjazdowe, jesteśmy umówieni  ze 
spektaklami w ośmiu domach kultury na terenie naszego województwa. 
 

Planowane remonty i inwestycje w wojewódzkich instytucjach kultury. 

B.Ostrowski – inwestycje zaplanowane w jednostkach kultury to bardzo duży obszar, pracujemy nad 
opracowaniem zbiorowej informacji, ale ze względów proceduralnych, przetargów itd. ta sytuacja 
cały czas się zmienia. Na przykładzie inwestycji w Teatrze widzimy, że przeprowadzenie 
zaplanowanych inwestycji napotyka na wiele trudności formalnych. Postaramy się jak najszybciej ten 
materiał przygotować, może uda się nam go  przedstawić na kwietniowym posiedzeniu Komisji. 



J.Trzepizur – umówmy się na miesiąc maj, bo kwietniowa Komisja będzie zdominowana przez tematy 
sportowe, odbędzie się na Politechnice Opolskiej. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/304/2017 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie zasad, warunków i trybu udzielania 

stypendiów w ramach programu pomocy stypendialnej realizowanego w ramach projektu pn. 

Wspieramy najlepszych II, realizowanego w ramach poddziałania 9.1.5. RPO WO 2014-2020. 

M.Jurek – stypendia skierowane są do uczniów szkół podstawowych i ponadpodstawowych i chodzi o 
wsparcie nauczania przedmiotów ścisłych – technicznych, a także wsparcie uczniów pozostających w 
gorszej sytuacji materialnej. Stypendium przyznawane jest na 10 miesięcy, wcześniej kwota wynosiła 
minimum 200 zł, teraz jest to kwota 300 zł. Szczegółowy regulamin stypendium jest załącznikiem do 
tej uchwały. Środki ze stypendium mogą być przeznaczone na wiele celów,  kryteria są także 
określone w regulaminie. Średnia ocen musi wynosić  4,8, ale nie mniej niż 4,6, a dochód na osobę w 
rodzinie 1685 zł. Dodatkowymi kryteriami jest udział w konkursach, olimpiadach itp. 
H.Kołodziej – mamy tereny wiejskie, gdzie występuje wykluczenie komunikacyjne, może w przyszłości 
trzeba dodać dodatkowy punkt do kryterium,  aby dać szansę także uczniom z terenów źle 
skomunikowanych. 
J.Wilczyńska – jest to spory problem, bo w naszym powiecie są miejscowości, które maja połączenia z 
Opolem, ale nie mają ich z Namysłowem. 
Z.Kubalańca – w kryteriach jest zapis dot. pochodzenia ucznia z terenów wiejskich. 
Ł. Dymek – czy jest wyraźnie określone jak ma wyglądać sprawozdanie – rozliczenie z otrzymanych 
środków. 
M.Jurek – tak, jest wzór sprawozdania, nie ma potrzeby przedstawiania faktur, wymagane jest 
dwukrotne rozliczenie się uczniów, sprawozdanie opisowe potwierdza nauczyciel prowadzący. 
 
 *Członkowie Komisji pozytywnie – jednogłośnie – zaopiniowali projekt uchwały – wniosek w 

załączeniu. 

 
Zaopiniowanie projektów 4 uchwał w sprawie dostosowania nazw szkół wchodzących w skład : 

• Zespołu Szkół Medycznych w Brzegu 

• Zespołu Szkół Medycznych w Branicach 

• Zespołu Szkół Medycznych w Kędzierzynie-Koźlu 

• Zespołu Szkół Medycznych im.J.Korczaka w Prudniku 

M.Jurek – przepisy prawa oświatowego precyzują zapisy dot. nazw szkół, dlatego musieliśmy zmienić 
dotychczasowe nazwy jednostek. Dodany został zapis – „Wojewódzka „ Szkoła Policealna oraz 
„Dzienna „ – musieliśmy usunąć zapisy dla młodzieży i  dla dorosłych. 
 
 *Członkowie Komisji pozytywnie – jednogłośnie – zaopiniowali projekt uchwały – wniosek w 

załączeniu. 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/256/2012 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 26 marca 2012 w sprawie szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania Nagrody im. Karola Miarki. 

B.Ostrowski – w związku z wprowadzeniem RODO z wniosku musieliśmy  usunąć klauzulę 
informacyjną, wszystkie dane uznawane za wrażliwe. 
 
 *Członkowie Komisji pozytywnie – jednogłośnie – zaopiniowali projekt uchwały – wniosek w 

załączeniu. 

 
 



Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/426/2018 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 27 marca 2018 roku w sprawie szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania Nagrody Marszałka Województwa Opolskiego za Wydarzenie Muzealne Roku. 

B.Ostrowski –  w przypadku tej uchwały sytuacja jest identyczna, zmienia się wzór wniosku, usunięto 
z niego wszystkie rubryki dot. danych osobowych, ma to związek z wprowadzeniem RODO. 
 
 *Członkowie Komisji pozytywnie – jednogłośnie – zaopiniowali projekt uchwały – wniosek w 

załączeniu. 

 

Sprawy różne. 

J. Trzepizur – w miesiącu kwietniu br. w związku z przypadającymi Świętami Wielkanocnymi 
posiedzenie Komisji odbędzie się o tydzień wcześniej i będzie to 16 kwietnia o godz 14 00. 
Posiedzenie zaplanowane jest na Politechnice Opolskiej, proponuję zaproszenie Prezydenta 
Arkadiusza Wiśniewskiego, wiceprezydenta Przemysława Zycha odpowiadającego za sprawy sportu. 
Członków Komisji proszę natomiast o przygotowanie swoich propozycji i uwag w sprawach dot. 
sportu, będzie opracowywana strategia sportu województwa opolskiego i wszystkie głosy w dyskusji 
będą bardzo ważne. 
 
 
 
 
 
 
Opracowała  
Jadwiga Moryto 

 


